

Inhalt - Contents

Settlement patterns of the Middle Palaeolithic in Southern Germany. A GIS-supported predictive model for sites in Bavaria and Baden-Württemberg

Das Siedlungsmuster des Mittelpaläolithikums in Süddeutschland. Eine GIS-gestützte Archäoprognose für Fundstellen in Bayern und Baden-Württemberg

Christina-Maria WIESNER.....7-23

Aquatic resources exploitation during the Palaeolithic in the Swabian Jura based on fish remains from Hohlenstein-Stadel Cave

Die Nutzung aquatischer Ressourcen während des Paläolithikums auf der Schwäbischen Alb: Fischreste aus der Stadel-Höhle im Hohlenstein

Angel BLANCO-LAPAZ, Keiko KITAGAWA & Claus-Joachim KIND.....25-38

New results on the Palaeolithic occupation of Grotte des Teux-Blancs (Saône-et-Loire, France) in the context of the Magdalenian of Eastern France

Neue Ergebnisse zur paläolithischen Besiedlung der Grotte des Teux-Blancs (Saône-et-Loire, Frankreich) im Kontext des Magdalénien Ostfrankreichs

Svenja SCHRAY, Klaus HERKERT & Harald FLOSS.....39-70

Blades, bladelets or blade(let)s? Investigating early Upper Palaeolithic technology and taxonomical considerations

Klingen, Lamellen oder beides? Untersuchungen zur früh-jungpaläolithischen Technologie und taxonomische Überlegungen

Jacopo GENNAI, Marco PERESANI & Jürgen RICHTER.....71-116

Diachronic Perspectives on Upper Palaeolithic Landscape Accessibility

Jungpaläolithische Landschafts-Akzessibilität im diachronen Vergleich

Jonathan SCHOENENBERG & Florian SAUER.....117-129

Glycymeris molluscs in the context of the Upper Palaeolithic of Southwestern Germany

Glycymeris-Mollusken im Kontext des Jungpaläolithikums Südwestdeutschlands

Benjamin SCHÜRCH, Flavia VENDITTI, Sibylle WOLF & Nicholas J. CONARD.....131-156

A traceological study of lithic points in the Epipaleolithic of the North Caucasus

Gebrauchsspuren an lithischen Spitzen im Epipaläolithikum des Nordkaukasus

Liubov GOLOVANова, Elena REVINA, Ekaterina DORONICHEVA, Galina POPLEVKO & Vladimir DORONICHEV.....157-180

Less simple than expected. New technological and functional insights on the Late Azilian site of Le Closeau (France)

Weniger einfach als erwartet. Neue technologische und funktionale Erkenntnisse über die spät-federmesserzeitliche Fundstelle von Le Closeau (Frankreich)

Jérémie JACQUIER, Ludovic MEVEL & Pierre BODU.....181-214

Book reviews

Buchbesprechungen.....215-217